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Dönem içerisinde kaybet

tiğimiz işçilerimiz, meslek

taşlarımız ve sektörümüzün 

tüm çalışanlarını anarak söz

lerime başlamak istiyorum ve 

36. Genel Kurulumuza hoş 

geldiniz diyorum. 

Ülkemizin bilinen genel sı

kıntıları ile madencilik sektö

rünün ve meslektaşlarımızın 

sorunlarının çözümünde ö-

nemli bir ilerleme sağlama

dığı 2 yılı daha geride bırak

tık. Sektörümüzün, hukuki, 

teknik, teknolojik, yatırım ve 

yapısal sorunları halen devam 

etmektedir. Bu sorunlar her 

boyutu ile ele alınmazsa daha 

uzun yıllar madencilik sektörü 

istenen seviyeye ulaşamaya

caktır. 

Kamu sektöründe, devlet 

üretimden çekileceği gerek

çesiyle idame ve iyileştirme 

yatırımları dahi yeterli dü

zeyde yapılmamıştır. KAMU 

SEKTÖRÜ CİDDİ SIKINTILAR 

İÇERİSİNDEDİR. Nasılsa ö-

zelleştirilecek anlayışı bu ku

rumları olumsuz noktalara 

getirmiştir. Politik müdahale

lerle liyakat-beceri birikimine 

bakılmaksızın yapılan ata

malar, çalışanlar üzerinde 

olumsuz etkiler yapmıştır. 

Çalışanlar artık geleceğini 

göremez hale gelmiştir, üzün 

y ı l l a r d a n b e r i t a r t ı ş ı l a n 

ÖZELLEŞTİRME ç a l ı ş m a 

ları yargıdan dönmüştür. 

Değerli Meslektaşlarım, 

Kamu kurumlarını bu ya

pıları ile savunmak mümkün 

değildir. Madenlerin özelleşti

rilmesi süt fabrikasının özel

leştirilmesiyle bir tutulamaz. 

Özelleştirmede her sektör ayrı 

değerlendirilmelidir. 

Özel sektörümüzde yeterli 

teknik, teknolojik ve sermaye 

birikimi olduğu söylenemez. 

Daha da önemlisi ülkemizde 

ve sektörümüzde denetim 

mekanizmaların iyi çalıştığı 

da söylenemez. Önce alt 

yapıların hazırlanması ge

rekir, ülkemizde özelleştirme 

başıbozuk ve talancı bir an

layış ile yürümektedir. Kamu 

kaynakları birilerine peşkeş 

çekilmektedir. 

Mülkiyetin kamuda ya da 

özel sektörde olması önemli 

değil. Önemli olan bilimin 

teknolojinin ve mühendisliğin 

gereklerine göre üretimin en 

verimli biçimde yapılmasıdır. 

Çünkü madenler bir kere 

üretilir, üretimden maksimum 

faydanın sağlanmalıdır. 

Değerli Meslektaşlarım, 

Bir ülkenin zengin yeraltı 

kaynaklarına sahip olması o 

ülkenin gelişmişliğinin göster

gesi değildir. Dünyada yeraltı 

zenginliklerine sahip bir çok 

ülke, gelişmişlik düzeyinin 

altındadır. Doğal kaynaklara 

sahip olmayan bir çok ülke de 

gelişmiş ülkeler katagorisinde 
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yer almaktadır; örneğin Ja

ponya. Önemli olan bu kay

nakların nasıl değerlendiril

diğidir. 

Cevherlerin tuvönan olarak 

ihraç edilmesinin ülkemize 

yeterli düzeyde fayda sağ

lamayacağı gerçeğini unut

mamalıyız. Krom, bakır, de

mir cevherleri tükenme nok

tasına gelmiştir. Maden ara

ma politikaları yeniden ele a-

lınmalı, devletin arama ve 

altyapı hazırlama konusunda 

çok şeyler yapması gerektiği 

görüşündeyiz. 

Gelecekte ülkemizin, tuvö

nan olarak ihraç edilen cev

herlerin temininde ciddi so

runlarla karşılacağından kim

senin kuşkusu olmasın. İhra

catı nihai ürüne ya da mamul 

maddeye dönüştürdükten 

sonra gerçekleştirmek en 

doğru yöntemdir. Hala bir çok 

endüstriyel h a m m a d d e uç 

ürüne dönüştürülmeden ihraç 

edilmektedir. 

Türkiye, izlenen yanlış 

politikalar sonucu yüzmilyon-

larca dolar ödeyerek ham

madde ithal etmektedir. Yan

lış kömür politikaları sonucu 

kömürlerimiz iyi değerlendi

rilememiş, ' çeşitli etkenlerin 

sonucu oluşan hava kirliliği 

faturası yerli kömürlerimize 

kesilmiştir. 80'li yılların ba

şında geçici olarak uygulanan 

kömür ithalatı, günümüze 

kadar gelmiş, başta özel sek

tör olmak üzere ,kömür ma

denciliğimiz ciddi sorunlarla 

karşı karşıya kalmıştır. 

Değerli Meslektaşlarım, 

Sanayinin ana girdisi ma

densel hammaddelerdir. Dün

yada, başta gelişmiş ülkeler 

olmak üzere h a m m a d d e y e 

sahip olma konusunda ciddi 

mücadeleler devam etmekte

dir. Gelişmiş bir Türkiye bu

gün tükettiğinin 4-5 katı ham

madde tüketecektir. 

Bu hammadde nasıl kar

şılanacak? Öz kaynaklarımız 

nelerdir? Teknik ve teknolojik 

özelliklerini gerçekçi biçimde 

saptayabildik mi ? Bugün için 

saptadığımız söylenemez. 

Ne tür bir arama politikası 

izleyeceğiz ? Yeterli düzeyde 

arayabiliyor muyuz? Ne ka

darı özkaynaktan karşıla

nacak, ne kadarı ithal 

edilecek. Bu sorulara 

yanıt bularak, gelecekle 

ilgili politikalar oluştur

malıyız. Odamız, sek

törümüzün sorunlarını 

her boyutu ile ele al

mıştır. Teknik kongre

lerde ve sempozyumlar

da sunulan bildirilerde 

sorunlar ve çözüm öneri

leri ortaya koymuştur. 

Sorun yetkililerin bu 

ürünlere gereken has

sasiyeti göstermeme

sinden kaynaklanıyor. 

Bizler görevlerimizi yap

maya devam edeceğiz. 

Yapılacak olan çalış

malara elimizden gelen 

katkıyı ve desteği verece

ğimizi belirtmek isterim. 

Sektörün, sorunlarının çö

zümü kısa-orta ve uzun vadeli 

devlet politikaları çözülebilir. 

Hükümetlere göre değişen 

politikalar, bugünkü olumsuz 

tabloyu ortaya çıkarmıştır. 

Aramadan,-üretime ve pazar

lamaya kadar madencilik 

sektörü yeniden ele alınmalı 

ve yapılandırılmalıdır. Şayet 

bunlar yapılmazsa; ülkemiz 

yakın bir gelecekte ham

madde sıkıntısına girebilir. 

Yanlış politikalar sonucu, 

90 lı yılların başından beri 

yatırım yapılmayan enerji 

sektöründe ise bugün elektrik 

darboğazı gündeme gelmiştir. 

Termik santrallerin ve bu 

santrallere bağlı kömür saha-
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larının 20 yıllığına özel sek

töre devri, birçok belirsizliği 

içermektedir. Bu devir, kanu

ni boşluklar nedeniyle yargı

dan dönmüş, çalışanların 

geleceklerinin ne olacağı hu

susunda bir çok soru işaretleri 

bulunmaktadır. Bu alanın ve 

elektrik dağıtım şebekelerinin 

bir çoğuna büyük medya 

kuruluşları talip olmuştur. 

Burda bir çelişki var. Medya 

hem kamu görevi yapacak, 

halkın sıkıntılarını dile getirile

cek, hemde enerji üreterek 

dağıtım yapacak. Anlaşılır 

gibi değil. 

Türkiye enerji konusunda 

%60 dışa bağımlıdır. Özkay-

naklara yönelik politikalar 

izlenmezse bu bağımlılık daha 

da artacaktır. 

Zonguldak kömür havzası 

yıllardır tartışılıyor. Meclisin 

hazırladığı iki raporun gerek

leri hayata geçirilmemiştir. 

Kurumla ilgili ciddi hiç bir ça

lışma yapılmadan, kim ner

eye atanır, kime ne olanaklar 

sağlanır, ağırlıklı olarak bu 

hesaplar yapılmaktadır. Hav

zanın sorunlarının çözümü 

konusunda Odamız çok 

şeyler söyledi. Söylemeye de 

devam edecektir. Etibank 

Genel Müdürlüğü 7 ye ayr

ılarak 7 ayrı KİT oluşturulu

yor. Sonuçları hep beraber 

göreceğiz. 

Değerli meslektaşlarım, 

Hepimiz bu ülkede yaşı

yoruz. Hem temiz güzel bir or-
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tamda yaşamayı hedefle

yeceğiz, hem de sanayile-

şeceğiz. Bu dengeyi mutlaka 

kurmalıyız. Bizler üretimden 

yana olmalıyız. Ancak ne pa

hasına olursa olsun, çevreyi 

kirleten, doğanın dengesini 

bozan bir üretimi savuna

mayız. Bu tür üretimlere başta 

biz karşı çıkmalıyız ve çıkı

yoruz da. Maden Mühendisleri 

Odası, gereken önlemlerin 

alınarak üretimden yana poli

tikalar izlemiştir. Ya çevre, ya 

madencilik dayatması yan

lıştır. Bütün madenciler he

saplarını buna göre yap

malıdır. Bu ülkenin yeraltı 

kaynakları da, yer üstü kay

nakları da bizim. Hepsinden 

en iyi şekjlde faydalanmalıyız. 

Bugün 6000'e yaklaşan 

üye sayımız var. Bilinçsizce 

açılan yeni maden mühendis

liği bölümleri sonucu yüzlerce 

meslektaşımız aramıza katıl

maktadır. Sektörümüze doğru 

dürüst yatırım yapılmadığın

dan işsiz meslektaş sayımız 

gün geçtikçe artmaktadır. 

Kamu, çok torpilli kişilerin 

dışında mühendis almıyor. 

Özel sektörde ise tecrübe 

aranmakta, ağırlıklı olarak 

kanuni vecibeleri yerine ge

tirmek üzere, komik ücretlerle 

mühendis istihdam edilmek

tedir. Odamız; asgari ücret ta-

rifele ri ve SMM hizmetleri 

uygulamaları ile üyelerimizin 

haklarını korumaya çalışmak

tadır. Maden İşleri Genel Mü-

dürlüğünü'nün bu uygula

malara destek vermesini isti

yoruz. 

ülkemizde uygulanan yan

lış ekonomik politikalar; ya

tırımı değil, rantı teşvik et

miştir. Yıllarca düşürülmeye 

çalışılan enflasyon malesef 

%100 dolaylarında seyret-

mektetir. Devlet, parası olan

dan borç almakta, enflasy

onun üzerinde faiz ödemekte

dir. Parası olan için hiç bir 

sorun yok. Ancak ücretli ve 

dar gelirli daha da yoksul

laşmaktadır. Gelir dağılımın

da uçurumlar belirdi. Odamız 

rant ekonomisini değil, ya

tırım yapan-üreten bir ekono

mik yapıyı savunmaktadır. 

Madenlerini en efektif biçimde 

üreten, nihai ürüne dönüş

türen bir madencilik sektörü 

için mücadele etmekte, görüş 

ve öneriler oluşturmaktadır. 

Gelişmiş ülkelerdeki gibi 

insan hakları, bireyin özgür

lüğünü, barışı, adil bir gelir 

dağılımını, çalışan herkesin 

grevli, toplu sözleşmeli sen

dikal haklarının olduğu, yani 

demokrasinin kurum ve ku

rulları ile yerleştirildiği ve 

geliştirildiği bir Türkiye isti

yoruz. 

Genel kurulun; sektörün ve 

üyelerimizin sorunlarının çö

zümü doğrultusunda en iyi 

kararları alacağına inanıyor, 

hepinize en derin sevgi ve 

saygılarımı sunuyorum. 
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